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PROTOKÓPROTOKÓPROTOKÓPROTOKÓŁ Nr X Nr X Nr X Nr XXXXXXXXXIXIXIXIX/1/1/1/14444    

z sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzyn    

odbytej w dniu odbytej w dniu odbytej w dniu odbytej w dniu 31 stycznia31 stycznia31 stycznia31 stycznia    2012012012014444 r. r. r. r.    

 

Miejsce sesji: siedziba Urzędu Gminy Kwidzyn, ul. Grudziądzka 30, sala narad nr 22. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn – Pan Henryk Ordon. 

Obrady sesji protokołowała podinspektor ds. organizacyjnych i samorządowych – Pani Katarzyna Kisiel 

Sesję rozpoczął Przewodniczący o godz. 9.00, a zakończył o godz. 12.15 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

 Pan Henryk Ordon – Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn dokonał otwarcia 

XXXIX sesji Rady. Stwierdził, iż na podstawie listy obecności radnych, w obradach 

uczestniczy 14 radnych, wobec czego rada posiada wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

 W sesji uczestniczyli:  

◦ Wójt Gminy – Pani Ewa Nowogrodzka,  

◦ Zastępca Wójta – Pan Krzysztof Michalski,  

◦ Sekretarz Gminy – Pani Anna Mielniczek,  

◦ Skarbnik Gminy – Pani Krystyna Jaranowska,  

◦ zaproszeni goście: Pan Dariusz Cybulski – Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej  

w Gdańsku, Pan Adam Małż – Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Gdańsku, Pan 

Wojciech Pałka – Kwidzyński Związek Spółek Wodnych w Kwidzynie, Pan Jacek Wilke – 

Przedsiębiorstwo Wodociągowo – Kanalizacyjne w Kwidzynie. 

◦ pracownicy Urzędu Gminy oraz media. 

 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon powitał wszystkich zgromadzonych  

na XXXIX obradach sesji Rady Gminy Kwidzyn. 

  Listy obecności radnych, sołtysów i gości stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 2. Przedłożenie porządku sesji do zatwierdzenia. 

 Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek sesji, który radni i sołtysi 

otrzymali wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji. Nie zgłoszono żadnych wniosków,  

w związku, z czym poddał pod głosowanie proponowany porządek sesji, który został przyjęty 

jednogłośnie (14 głosów „za”), w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedłożenie porządku obrad do zatwierdzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu upowszechniania sportu w Gminie Kwidzyn  
w roku 2013. 

8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Kwidzyn  

na okres od 1 marca 2014r. do 28 lutego 2015r., 

2) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kwidzyn w 2014 roku, 

3) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty,  

4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

5) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata  

2014 – 2020, 

6) w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020, 

7) w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc państwa  

w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 
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9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XXXVIII sesji Rady Gminy. 

10. Wolne wnioski.  

11.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy. 

 Przewodniczący oświadczył, iż protokół z XXXVIII sesji był wyłożony do wglądu                   

w budynku Urzędu Gminy, w biurze rady (pokój nr 19). Zwrócił się z pytaniem do radnych, 

czy wnoszą do protokołu uwagi. W związku z brakiem uwag uznał, iż protokół z XXXVIII 

sesji RG został przyjęty.  

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania. 

 Radny Jerzy Tumiłowicz poruszył temat odśnieżania dróg w Gminie. Zgłosił, że droga 

w Liczu jest nieprzejezdna i mieszkańcy nie mogą dojechać punktualnie do pracy. Ponadto 

radny uważa, że odśnieżanie każdego rejonu powinno być kontrolowane przez pracowników 

urzędu. Zapytał, dlaczego wykonawca, który wygrał przetarg otrzymuje zlecenie na cały 

rejon, jeśli nie jest w stanie zapewnić przejezdności dróg, bo nie posiada odpowiedniego 

sprzętu? 

 Wójt Gminy Ewa Nowogrodzka odpowiedziała, że powinniśmy wziąć pod uwagę 

fakt, że obecnie wieją bardzo silne wiatry, które znacznie utrudniają prace przy odśnieżaniu. 

Dodała, że w dniu wczorajszym zostały uruchomione spychy, które mają zlikwidować zatory, 

bo śniegu jest już tak dużo, że nie ma gdzie go spychać. Poprosiła o wyrozumiałość rolników  

i nie utrudnianie podejmowanych przez wykonawcę czynności w związku z wyrzucaniem 

śniegu w pole. Ponadto prosimy o monitowanie do Zastępcy Wójta lub Pani Kamili Szych, 

jeśli któryś z wykonawców nie radzi sobie z odśnieżaniem, a będziemy się starać reagować na 

bieżąco. Wójt Gminy poinformowała, że rozwiązaliśmy umowę z wykonawcą, który nie 

radził sobie z odśnieżaniem całego rejonu. Podkreśliła, że drogi nie będą odśnieżone tak 

jakbyśmy sobie tego życzyli, ale nepewno w sposób umożliwiający przejazd.  

 Radny Tomasz Świerczek zapytał, dlaczego, jeśli Gmina jest właścicielem sieci 

kanalizacyjnej to na urządzeniach widnieje napis własność Przedsiębiorstwa Wodociągowo – 

Kanalizacyjnego? Radny prosi także o wyjaśnienie, dlaczego Gmina przejęła obowiązek 

pokrywania kosztów oświetlenia na drodze prowadzącej do mostu na Wiśle? Czy na tych 

drogach będą także stosowane wyłączenia nocne? 
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 Pani Wójt udzieliła odpowiedzi radnemu na pierwszą interpelację wyjaśniając,  

że zarządcą jest Przedsiębiorstwo Wodociągowo - Kanalizacyjne, a właścicielem Gmina 

Kwidzyn, więc to poprawimy. Odpowiadając w kolejnej sprawie Pani Wójt wyjaśniła,  

że o przekazaniu lamp oświetleniowych wiadomo było od dawna. Nadmieniła także,  

że przepisy prawa energetycznego nakładają na gminy obowiązek finansowania oświetlenia 

dróg publicznych znajdujących się na ich terenie, z wyjątkiem oświetlenia płatnych autostrad 

i dróg ekspresowych. Na drogach prowadzących do mostu nie będziemy stosować wyłączeń. 

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami.  

 Pani Wójt ustanie przedłożyła sprawozdanie z działalności za okres od 23 grudnia 

2013r. do 30 stycznia 2014 roku.  

30 grudnia 2013r. – wzięcie udziału z Panią Krystyną Jaranowską - Skarbnik Gminy  

w spotkaniu na temat umorzenia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Gdańsku. 

od 7.01.2014 – 30.04.2014r.- okres trwania kontroli kompleksowej Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Urzędzie Gminy. 

9 stycznia 2014r. – spotkanie w Urzędzie Gminy z Panem Sławomirem Bogiel – 

komendantem Powiatowej Straży Pożarnej na temat doposażenia jednostek ochotniczych 

straży pożarnej.  

11 stycznia 2014r. – uczestniczenie w corocznej naradzie w Zarządzie OSP w Gdańsku wraz 

z Panem Henrykiem Kuleckim. 

14 stycznia 2014r. - wzięcie udziału w konferencji, którą prowadził komisarz europejski 

zorganizowanej w Centrum Komputerowo - Językowym. Ponadto spotkanie z Prezesem 

spółki EXPOM i podjęcie rozmów na temat obecnej sytuacji firmy.  

17 stycznia 2014r. – spotkanie w Urzędzie Gminy z członkami Stowarzyszenia 50+. 

22 stycznia 2014 roku – podpisanie umów na dostawę energii w Gminie Kwidzyn. Przetarg na 

dostawę energii dla potrzeb oświetlenia publicznego wygrała firma TAURON,  

a dla budynków użyteczności publicznej ENERGA Operator. 

22 stycznia 2014 roku – spotkanie z mieszkańcami w Rakowcu na prośbę Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Gdańsku w celu omówienia koncepcji budowy drogi Kwidzyn – Prabuty. 
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23 stycznia 2014r. – uczestniczenie w uroczystości Dnia Babci i Dziadka zorganizowanym 

przez Związek Emerytów i Rencistów w Kwidzynie.  

24 stycznia 2014 roku – narada z sołtysami w Urzędzie Gminy Kwidzyn. Ponadto spotkanie  

z Panem Zbigniewem Kobanem – Prezesem Stowarzyszenia Wspierania Samorządności na 

temat odsłonięcia pamiątkowej tablicy w miejscu, gdzie utworzyliśmy punkt widokowy  

w Marezie. Odsłonięcie tablicy nastąpi dnia 1 marca, który został ustanowiony Dniem 

Żołnierzy Wyklętych. 

od 27 stycznia 2014r. – rozpoczęcie cyklu zebrań wiejskich, który potrwa do 21.02.2014r. 

 

Ad. 6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

 

Dariusz Cybulski - Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Gdańsku 

 Pan Dariusz Cybulski poinformował, że rozpoczęła się akcja łamania lodu na rzece 

Wiśle i wszelkimi działaniami staramy się walczyć z mrozem. Dopiero drugi raz w przeciągu 

kilkudziesięciu lat zaistniała sytuacja, że pokrywa lodu na Wiśle pojawiła się już w styczniu. 

Pan Cybulski przekazał, że zostanie wykonana konserwacja rzeki Liwy. Główne zadania 

zaplanowane na ten rok do wykonania na terenie Gminy Kwidzyn to bieżąca konserwacja  

i punktowe zabezpieczenie brzegów.  

 Henryk Ordon zapytał czy zostanie wykonana konserwacja na odcinku od Rozpędzin 

do Białek? Przedstawiciel Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gdańsku 

odpowiedział, że nie przewiduje się konserwacji na tym odcinku w najbliższych dwóch 

latach.  

 Pan Józef Majrowski – mieszkaniec Pastwy uważa, że należy ustalić zasady 

współpracy i dokładnie określić, co zostanie wykonane oraz terminy realizacji. Zapytał także 

czy kanał cegłowy będzie w tym roku hakowany? Pan Cybulski odpowiedział, że zostanie 

wykonane nepewno hakowanie oraz w dolnym odcinku koszenie. W maju i czerwcu mamy 

zaplanowane hakowanie rzeki. Uzupełnił także, że dolny odcinek koszony był do 3 metra.  

 Radny Tomasz Świerczek uważa, że należy rozwiązać zespół problemowy ds. rzeki 

Liwy, który nie funkcjonuje, a pobiera za to wynagrodzenie. Pan Leszek Świderski, który 

został powołany na przedstawiciela rolników nie jest zainteresowany tym tematem, nie 

podejmuje jakichkolwiek działań. Na dwanaście zorganizowanych posiedzeń zespołu 

uczestniczył zaledwie w czterech.  
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 Pani Wójt wyjaśniła, że członkowie tego zespołu nie pobierają żadnego 

wynagrodzenia.  

 Radny zapytał czy spotkania zespołu odbywają się w godzinach pracy urzędu? Pani 

Wójt odpowiedziała, że tak.  

 Pan Józef Majrowski zgłosił, że od kilku lat rolnicy proszą o hakowanie rzeki Liwy. 

Pan Cybulski odpowiedział, że najsprawniej hakowanie Liwy przebiegało po podtopieniach. 

Dodał, że często praca Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej jest utrudniona, gdyż nie 

mamy zgody mieszkańców na przejście maszyny przez ich teren.  

 Radny Mirosław Czajka uważa, że nie jest dużym problemem uzyskanie zgody  

na wejście na prywatne pole, wystarczy się z mieszkańcami dogadać, bo im także na tym 

zależy. Naszym priorytetem na dzień dzisiejszy jest hakowanie rzeki Liwy.  

 Radny Tomasz Świerczek zapytał czy środki w budżecie Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej w Gdańsku wzrosły? Przedstawiciel RZGW odpowiedział, że po 2010 

roku środki, które otrzymujemy wzrosły i dlatego możemy wykonywać nie tylko koszenie, 

ale i hakowanie. Ponadto z korzyścią dla nas wykonawcy obniżyli koszty.  

 Pan Henryk Ordon podnosi, że musimy ze sobą współpracować, aby nie było 

problemów z wejściem na czyjś teren. Wniosek radnych jest taki, aby hakować rzekę Liwę.  

 Sołtys sołectwa Podzamcze Pan Marek Kozłowski poprosił, aby podczas hakowania 

zwrócić uwagę na to, że na niektórych odcinkach rzeki Liwy znajdują się wykonane z drewna 

zabezpieczenia przed opadaniem brzegów. Pan Cybulski zapewnił, że po przejściu maszyny 

miejsca te zostaną sprawdzone i w razie takiej konieczności naprawione.  

 Sołtys sołectwa Rakowiec, Pani Elżbieta Szczukowska zapytała czy rolnicy posiadają 

ziemię do rzeki czy do pasa, co stanowi granicę? Pan Cybulski odpowiedział, że jest  

to zależne, na jakim odcinku rzeki. Pani Sołtys uważa, że tam gdzie jest 6 metrów  

to hakowanie powinno być wykonywane. 

Pan Adam Małż – Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Gdańsku. 

 Pan Adam Małż przedstawił informację z realizacji zadań w zakresie utrzymania 

cieków i urządzeń melioracji wodnych podstawowych na obszarze działania Terenowego 

Oddziału Kwidzyn. Poinformował, że na bieżącą konserwację wałów, tj. jednokrotne 

okoszenie wału rzeki Wisły wydatkowano 24 338,16 zł, a na wał rzeki Liwy 6 145,83 zł. 

Przedstawił kwoty wydatkowane na konserwację poszczególnych kanałów, w łącznej 
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wysokości 180 173,39 zł. Z kolei konserwacja bieżąca i gruntowna rzek wyniosła 16 823,76 

zł. Pan Małż przekazał także, że wiele prac odbywa się przy współpracy więźniów z Zakładu 

Karnego. W swojej wypowiedzi poruszył także temat kanału, cegłowego, podkreślając przy 

tym, że nie wszystkie prace da się wykonać ręcznie i wtedy zachodzi konieczność przejścia 

maszyny. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon zapytał jak planuje się rozwiązać problem 

bobrów na wałach. Przedstawiciel Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych odpowiedział,  

że przy wałach i kanałach działamy półśrodkami, aby tą sprawę załatwić, ale nie możemy 

podejmować bardziej skutecznych działań, aby działać zgodnie z prawem. 

 Sołtys sołectwa Licze Pan Jacek Osial zgłosił, że na odcinku w Liczu bobry spiętrzają 

wodę. Pan Małż odpowiedział, że w tym miejscu została wykonana konserwacja i jesteśmy 

regularnie. Pan Osial przekazał, że najgorsza sytuacja dotyczy miejsca przed lasem  

- wskazując konkretną lokalizację, gdzie są zalane łąki i bobry spiętrzają wodę na 1 metr.  

W odpowiedzi na wniosek sołtysa Pan Małż zapewnił, że zostanie to sprawdzone. Dodał, że 

wszelkie działania podejmowane są na bieżąco, ale niestety bobry tworzą zastoiska  

od nowa i nie zawsze zdążymy.  

 Radny Tomasz Świerczek poruszył temat wchodzenia na grunty prywatne. Uważa,  

że problem tkwi w tym, że wykonawca nie zostawia po sobie porządku i dlatego mieszkańcy 

nie wyrażają zgody na wejście wykonawców. Uważa, ze powinien zostać sporządzony 

protokół przed wejściem i po zejściu z prywatnej ziemii. Pan Małż odpowiedział,  

że będziemy się starali porozumieć z rolnikami, nadmienił, że wszelkie sprawy należy 

zgłaszać na bieżąco, a wykonawca będzie je realizował. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon zgłosił, że w Korzeniewie na wysokości 

jeziora, gdzie jest odpływ do kanału – kratka od dłuższego czasu jest nieczyszczona i utrudnia 

odpływ. Pan Małż odpowiedział, że w roku bieżącym zostanie to wykonane.  

 Radny Stanisław Olszewski zawnioskował w sprawie zabezpieczenia przepustu 

miedzy Liczem, a Rakowcem. Pan Małż odpowiedział, że zostanie to sprawdzone. 

 Wójt Gminy Pani Ewa Nowogrodzka zapytała czy kanał szkolny został wyczyszczony 

cały? Pan Małż odpowiedział, że zostało to wykonane. 

 Sołtys Elżbieta Szczukowska zapytała o rów wzdłuż drogi do Pawlic oraz dlaczego 

studnie nie mają kratek? Pan Małż odpowiedział, że to należy do kompetencji Spółek 

Wodnych. 
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Pan Wojciech Pałka – Kwidzyński Związek Spółek Wodnych w Kwidzynie  

 Pan Wojciech Pałka poinformował, że Kwidzyński Związek Spółek Wodnych  

w Kwidzynie zaplanował w Gminie Kwidzyn 35 km rowów do gruntownej konserwacji.  

W roku ubiegłym na planowane 128 000 zł wydatkowaliśmy kwotę 160 000 zł. Po walnym 

zgromadzeniu, kiedy przyjmiemy nowy budżet określimy dokładnie, co zostanie wykonane.  

Z pomocą Banku Spółdzielczego w Sadlinkach udało nam się zakupić koparki. Pan Pałka 

poruszył także problem bobrów, który trwa już od wielu lat i cały czas wpływają w tej 

sprawie skargi. Niektórzy uważają, że problem z bobrami nie istnieje. Prawda jest taka,  

że bobry są zapraszane, bo są im tworzone dogodne warunki do funkcjonowania. Jeśli chodzi 

o sprawy konserwacyjne niestety posiadamy za mało sprzętu na realizację wszystkich zadań, 

ale współpracujemy z rolnikami i nie mamy problemów z wejściem na grunty prywatne. Jeśli 

chodzi o konserwację rzeki Liwy to nie ma takiej możliwości, aby rowy hakować raz z jednej, 

a raz z drugiej strony.  

 Pani Elżbieta Szczukowska zapytała w sprawie poszerzonego mostku w Pawlicach, 

jest tam studnia, która zbiera wodę, ponadto nie ma tam krat. Pan Wojciech Pałka przyjął 

wniosek i powiedział, że zostanie to sprawdzone.  

 Radny Olszewski przypomniał, że od lat walczymy o przepust pod drogą powiatową 

w Rakowicach, gdzie drenarka jest niedrożna.  

 Przewodniczący Rady Henryk Ordon zapytał w sprawie projektowanego przez miasto 

Kwidzyn zbiornika retencyjnego. Uzyskał odpowiedź, że wszystko zależy od tego, jak będzie 

prowadzona gospodarka wodna w tym miejscu, ale z pewnością to będzie przydatne.  

 Pan Józef Majrowski stwierdził, że praca Spółek Wodnych jest poprawna. 

 Pan Janusz Dziadko zapytał w sprawie kanału mareziańskiego, uważa, że należałoby 

oczyścić kanał koparką. Pan Pałka odpowiedział, że przy współpracy z Gminą może udałoby 

się to zadanie wykonać.  

 Sołtys sołectwa Mareza Osiedle Pan Tadeusz Schodowski zapytał czy zakrzaczenie  

w rowie można wyciąć indywidualnie czy niezbędne jest pozwolenie? Pan Pałka 

odpowiedział, że Kwidzyński Związek Spółek Wodnych nie zajmuje się wycinaniem 

krzaków, bo to należy do właściciela rowu, dlatego też powinno się takie zezwolenie 

posiadać.  
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Jacek Wilke – Przedsiębiorstwo Wodociągowo - Kanalizacyjne w Kwidzynie. 

 Pan Wilke poinformował, że Przedsiębiorstwo Wodociągowo - Kanalizacyjne  

w Kwidzynie wystąpiło z wnioskiem o przedłużenie czasu obowiązywania dotychczasowych 

taryf za dostarczenie wody i odprowadzanie ścieków na okres od 1 marca 2014r. do 28 lutego 

2015r.  

 Radny Jerzy Tumiłowicz uważa, że PWK w Kwidzynie postępuje niegospodarnie 

utrzymując taryfy na takim poziomie. Zapytał także, dlaczego podczas budowy drogi w Liczu 

nie zostały wymienione stare poniemieckie rury. Pan Wilke udzielił odpowiedzi radnemu 

wyjaśniając, że nie było takiej potrzeby i zostały wymienione tylko poszczególne części rur. 

 Radny Tomasz Świerczek zgadza się ze stwierdzeniem radnego Tumiłowicza  

w sprawie niegospodarności. Zapytał, dlaczego przy awarii przepompowni w Gurczu 

pracowało aż 5 osób, skoro nie było takiej potrzeby. Radny zawnioskował także o podanie 

średniej płacy osób zatrudnionych w Przedsiębiorstwie. 

 Pan Jacek Wilke nie zgadza się z twierdzeniem, że utrzymanie taryf na tym samym 

poziomie to niegospodarność. Nie rozumie skąd nagle wzięło się takie niezadowolenie  

ze świadczonych usług, tym bardziej, że nie są zgłaszane żadne usterki na bieżąco. Dodał,  

że rok rocznie na zebraniach wiejskich przedstawiciel PWK zbiera wnioski i przekazuje  

je do realizacji. Podkreślił, że wszelkie usterki należy zgłaszać na bieżąco, a nie czekać  

do sesji Rady Gminy. Zapewnił, że każda interwencja jest przez Przedsiębiorstwo 

Wodociągowo - Kanalizacyjne w Kwidzynie załatwiana. 

 Radny Jerzy Tumiłowicz zapytał, dlaczego PWK postawił nowy hydrant w Liczu  

na drodze? Pan Wilke odpowiedział, że hydrant nie znajduje się na drodze, tylko w pasie 

drogowym.  

 Radny Tomasz Świerczek zapytał czy pracownicy PWK, którzy wymieniali liczniki  

w domach mieszkańców posiadali identyfikatory uprawniające ich do tego? Ponadto zapytał  

o realizowane inwestycje w spółce. Pan Wilke przedstawił wysokość odpisu 

amortyzacyjnego, zaciągnięte kredyty z WFOŚ oraz pozyskane środki unijne, dodając,  

że średnie wynagrodzenie w przedsiębiorstwie wynosi 3 600 brutto. Zapewnił także,  

że pracownicy pracujący przy wymianie liczników posiadali identyfikatory.  

 Radny Pan Piotr Spaczyński zgłosił problem z ciśnieniem wody w Baldramie.  

Pan Jacek Wilke odpowiedział, że zostanie to zweryfikowane. 
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Ad. 7. Sprawozdanie z realizacji Programu upowszechniania sportu w Gminie Kwidzyn  

w roku 2013. 

 Sprawozdanie przedstawił Pan Marcin Rzepny – podinspektor ds. sportu, kultury 

fizycznej, turystyki i wypoczynku w Urzędzie Gminy Kwidzyn. 

 Wobec braku pytań Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

Ad. 8. Podjęcie uchwał:  

1) w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Kwidzyn  

na okres od 1 marca 2014r. do 28 lutego 2015r., 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

11 głosami „za” oraz 1 głosem „wstrzymującym się” nadając jej numer XXXIX/215/14.  

W głosowaniu udział wzięło 12 z 14 obecnych na sesji radnych.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Kwidzyn w 2014 roku, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Przewodniczący Rady zawnioskował do Pani Wójt w sprawie podjęcia rozmów  

z władzami miasta i sąsiednimi gminami na temat utworzenia wspólnego schroniska dla 

zwierząt z całego powiatu. 

 Wójt Gminy odczytała sprawozdanie z przeprowadzonych konsultacji projektu 

uchwały Rady Gminy Kwidzyn w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kwidzyn w 2014 roku,  

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

12 głosami „za” nadając jej numer XXXIX/216/14. W głosowaniu udział wzięło 12  

z 14 obecnych na sesji radnych.   
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Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z konsultacji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty,  

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Pani Wójt wyjaśniła, że minęło ponad pół roku od czasu wejścia w życie ustawy 

śmieciowej, mamy już pewne doświadczenia i dlatego udało nam się racjonalnie obniżyć 

stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Duży wpływ na zmianę kosztów 

gospodarowania odpadami miał drugi przetarg rozstrzygnięty w listopadzie 2013r., który 

wygrało Przedsiębiorstwo Usług Sanitarnych w Kwidzynie.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

9 głosami „za”, 2 głosami „przeciwnymi” oraz 2 głosami „wstrzymującymi się” nadając jej 

numer XXXIX/217/14. W głosowaniu udział wzięło 13 z 14 obecnych na sesji radnych.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

13 głosami „za” nadając jej numer XXXIX/218/14. W głosowaniu udział wzięło 13  z 14 

obecnych na sesji radnych.   

     Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

5) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata  

2014 – 2020, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Projekt uchwały przedstawiła i uzasadniła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Pani Małgorzata Piotrowska. Podjęcie tej uchwały jest realizacją wieloletniego 

programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014 – 2020. Program przewiduje udzielenie wsparcia w zakresie 
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dożywiania osobom spełniającym kryterium dochodowe w wysokości 150% kryterium,  

o którym mowa w art. 8 ust.1 ustawy o pomocy społecznej. Kolejne dwie uchwały są 

kontynuacją tego programu. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

13 głosami „za” nadając jej numer XXXIX/219/14. W głosowaniu udział wzięło 13  

z 14 obecnych na sesji radnych.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

6) w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014 – 2020, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

13 głosami „za” nadając jej numer XXXIX/220/14. W głosowaniu udział wzięło 13 

z 14 obecnych na sesji radnych.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

7) w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc państwa  

w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

13 głosami „za” nadając jej numer XXXIX/221/14. W głosowaniu udział wzięło 13  

z 14 obecnych na sesji radnych. 

     Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XXXVIII sesji Rady Gminy. 

 Odpowiedzi na interpelacje z XXXVIII sesji Rady Gminy udzielił Zastępca Wójta Pan 

Krzysztof Michalski. 

Odpowiedź stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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 Radny Jerzy Tumiłowicz powrócił do zgłaszanej na XXXVIII sesji Rady Gminy 

interpelacji w sprawie nieprawidłowo zamontowanych szyb na przystanku autobusowym  

w Liczu. Uważa, że problem ten jest bagatelizowany w związku z tym wnosi o to, aby 

Komisja Spraw Społecznych udała w się do Licza i sprawdziła stan faktyczny.  

 

Ad. 10. Wolne wnioski.  

 Sołtys sołectwa Rakowiec Pani Elżbieta Szczukowska wnosi o podanie informacji, 

które drogi w Rakowcu są prywatne, a które gminne.  

 Sołtys sołectwa Licze Pan Jacek Osial twierdzi, że w droga w Gilwie Małej nie jest 

odśnieżana, mimo iż monitował w tej sprawie do Zastępcy Wójta. Pan Krzysztof Michalski 

odpowiedział, że droga w Gilwie Małej jest ujęta w planie do odśnieżania.  

 Radny Tomasz Świerczek uważa, że powinna zostać utworzona „mapa zagrożeń” 

miejsc na terenie Gminy, które są szczególnie narażone na problemy związane z zimowym 

utrzymaniem dróg. Wówczas będzie można te rejony częściej kontrolować. 

 

Ad. 11. Zamknięcie sesji. 

 Wobec wyczerpania porządku XXXIX sesji Rady Gminy Kwidzyn Przewodniczący 

Rady Pan Henryk Ordon zamknął sesję, informując jednocześnie o terminie kolejnej sesji, 

która odbędzie się 28 lutego 2014 roku. 

 
PROTOKOŁOWAŁA:        PRZEWODNICZYŁ:
  
Podinspektor ds. Organizacyjnych i Samorządowych     Przewodniczący Rady 
 
Katarzyna Kisiel         Henryk Ordon 

            
                   


